
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 FSLI: Peste 50% dintre angajaţii din educație cer dotarea şcolilor cu materiale didactice 
Sindicaliștii din învățământ spun că peste jumătate din angajații din sistem vor dotarea școlilor cu materiale 
didactice și mijloace moderne de predare, dascălii exprimându-și părerea în cadrul unui sondaj realizat de FSLI. 
Profesorii au spus că vor și cursuri de perfecționare și salarii mai mari. 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) a realizat un sondaj de opinie în rândul angajaţilor din sistemul 
de educaţie privind situaţia în care se află în acest moment unităţile de învăţământ din România. 
„Peste 50% dintre angajaţii din educaţie cer dotarea şcolilor cu materiale didactice şi mijloace moderne de 
predare. (...) Lipsa materialelor didactice, precum şi a mijloacelor moderne de predare, cum ar fi calculatoarele 
sau tablele interactive, îngreunează activitatea dascălilor la catedră. Cel mai grav este însă, faptul că sunt, în 
continuare, şcoli în care lipsesc grupurile sanitare sau apa curentă. Potrivit acestui sondaj de opinie, 53% dintre 
repondenţi cer Ministerului Educaţiei Naţionale să investească bani în dotarea şcolilor. În cadrul acestui sondaj de 
opinie, angajaţii din mai multe unităţi de învăţământ au fost întrebaţi ce dotări lipsesc şcolilor în care îşi 
desfăşoară activitatea. 48% au declarat că lipsesc mijloacele moderne de predare, printre care calculatoarele şi 
conexiunea la internet, tablele interactive, videoproiectoarele sau imprimantele. 43% dintre răspunsuri indică 
lipsa materialelor didactice. 30% dintre repondenţi vorbesc despre lipsa sălilor de sport, iar 15% s-au plâns de 
lipsa laboratoarelor sau a bibliotecilor. Mulţi dintre colegii care au participat la acest sondaj de opinie au indicat 
chiar toate aceste lipsuri”, arată FSLI, printr-un comunicat de presă, scrie Mediafax. 
Sursa citată mai precizează că în privinţa lipsurilor din școli, aprecierile au fost diferite de la o şcoală la alta, în 
funcţie de mediul rural-urban sau de finanţarea de care beneficiază şcoala respectivă. 
„Redăm câteva dintre răspunsurile colegilor noştri: “Lipsesc materialele de curăţenie şi de igienizare”, “Lipseşte 
mobilierul special pentru centrele de activitate”, “Nu avem xerox”, “Nu avem materiale didactice necesare 
desfăşurării activităţilor. Toate sunt cumpărate de educatoarele din grădiniţă”, “Nu avem calculatoare noi şi 
lipsesc toaletele în interiorul şcolii”, “Nu avem încălzire centrală”, “Lipseşte o magazie pentru materiale”, “Nu 
avem apă curentă şi nici grupuri sanitare”. Acestea sunt doar o parte dintre exemplele date de colegii noştri”, mai 
spun reprezentanții FSLI. 
De asemenea, 53% dintre repondenţi au spus că ar trebui făcute investiţii în materialele didactice, precum şi în 
dotarea unităţilor de învăţământ, 42% dintre angajaţi au spus că şi-ar dori ca Ministerul Educației să acorde bani 
pentru cursurile de perfecţionare a cadrelor didactice, 14% dintre răspunsuri au indicat necesitatea manualelor 
şcolare, iar 5% aşteaptă ca ministerul să investească mai mult în calitatea oamenilor din sistem şi în remunerarea 
acestora. 
„Sondajul a fost realizat în perioada 3 – 23 mai 2018, atât în mediul online, cât şi prin aplicarea unor chestionare 
direct în unităţile de învăţământ. În total, la sondaj au participat 5.628 de angajaţi din sistemul de educaţie: 
personal didactic, didactic auxiliar şi nedidactic. La acest sondaj au răspuns angajaţi din educaţie din: Arad, Bacău, 
Bihor, Călăraşi, Constanţa, Cluj, Galaţi, Harghita, Iaşi, Suceava şi Vrancea”, arată FSLI. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul a aprobat rectificarea bugetară, fără avizul CSAT/ Replica lui Iohannis: Guvernul FORŢEAZĂ limitele 
Constituţiei. Cer Avocatului Poporului să sesizeze CCR/ Reacţia lui Teodorovici  
Executivul a aprobat, în şedinţa de miercuri a Guvernului, prima rectificare bugetară pe anul 2018, fără avizul 
CSAT, au declarat pentru MEDIAFAX surse din Palatul Victoria. 
Surse guvernamentale au declarat, miercuri, pentru MEDIAFAX, că decizia Guvernului s-a bazat pe un punct de 
vedere de la Ministerul Justiţiei care prevede că Executivul poate adopta rectificarea bugetară fără aviz de la 
CSAT, baza legală pentru acest punct de vedere fiind o decizie a CCR din 2015 potrivit căreia este obligatorie 
solicitarea unui aviz de la CSAT, nu şi primirea avizului. 
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Iohannis: Guvernul forţează limitele Constituţiei. Cer Avocatului Poporului să sesizeze CCR 
În replică, preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, după ce Executivul a aprobat rectificarea bugetară fără 
aviz CSAT, că Guvernul forţează limitele Constituţiei şi a cerut Avocatului Poporului să sesizeze CCR în privinţa 
OUG de rectificare a bugetului de stat pe anul 2018. 
”Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, condamnă ferm adoptarea proiectului rectificării bugetare de 
către Guvernul condus de Prim-ministrul Viorica Dăncilă, fără avizul Consiliului Suprem de Apărare a Ţării. Este 
inadmisibilă această abordare a Executivului, în condiţiile în care avizul CSAT este obligatoriu atunci când sunt 
afectate bugetele instituţiilor din domeniul securităţii naţionale. Ignorând cu bună ştiinţă necesitatea avizului 
CSAT, Guvernul se situează de unul singur în afara cadrului legal în vigoare. Demersul inexplicabil de a continua cu 
adoptarea rectificării bugetare în aceste condiţii demonstrează lipsa evidentă a dorinţei de dialog a Guvernului în 
interesul cetăţenilor. Este o nouă acţiune care arată agenda paralelă pe care Guvernul Dăncilă o are cu agenda 
reală a românilor şi o încercare de a abate atenţia opiniei publice de la problemele grave la care Guvernul nu este 
capabil să găsească soluţii. Pesta porcină africană este cel mai elocvent exemplu de criză generată de lipsa 
măsurilor pe care Executivul avea datoria să le adopte, astfel încât să fie stopată răspândirea virusului şi să fie 
evitate pagubele imense pe care în prezent vedem că le suportă crescătorii de porcine şi populaţia”, se arată într-
un comunicat de presă al preşedintelui Klaus Iohannis. 
El a ţinut să avertizeze încă o dată că ”lipsa de viziune şi de responsabilitate, cât şi modul dezastruos în care a fost 
gestionată activitatea guvernamentală fac previzibilă intrarea României în dificultăţi majore”. 
”Responsabili pentru situaţia complicată în care este împinsă ţara noastră sunt atât membrii foarte slab pregătiţi 
ai Guvernului, cât şi partidele politice care susţin în continuare cel mai incompetent guvern din ultimii 30 de ani”, 
se mai arată în comunicat. 
Preşedintele României consideră că această rectificare bugetară este una necesară şi, tocmai de aceea, şi-a 
manifestat ”întreaga disponibilitate pentru a discuta cu Guvernul şi a găsi soluţiile potrivite”. 
”Şedinţa CSAT care a avut loc marţi, 4 septembrie a.c., s-ar fi putut încheia cu un aviz negativ, însă Preşedintele 
Klaus Iohannis a considerat că singura cale de a ieşi din acest impas, în beneficiul României, este dialogul 
instituţional. Acestei invitaţii la colaborare loială în interesul public, Guvernul îi răspunde prin obtuzitate politică, 
preferând să întreţină un conflict, care îi afectează direct pe cetăţeni. Din păcate, nu este prima dată când 
Guvernul şi Prim-ministrul refuză dialogul instituţional cu Preşedintele României, preferând ca, în locul atribuţiilor 
constituţionale şi al cooperării loiale, să pună indicaţiile primite de la conducerea de partid. Dincolo de 
vulnerabilităţile de fond ale actualei construcţii bugetare, prin adoptarea rectificării bugetare în absenţa avizului 
CSAT, fie el pozitiv sau negativ, Guvernul forţează limitele Constituţiei. Acest demers reprezintă o deraiere gravă 
de la principiul colaborării loiale pe care ar trebui să se întemeieze funcţionarea democratică şi eficientă a 
instituţiilor statului român”, mai susţine şeful statului. 
El precizează că va uza de toate prerogativele constutiţionale pentru a sancţiona decizia premierului de a refuza 
dialogul instituţional. 
”Decizia Prim-ministrului de a refuza dialogul instituţional pe o problemă urgentă şi de importanţă deosebită 
conduce astfel la un blocaj instituţional. Un asemenea comportament nu poate rămâne nesancţionat. Ca atare, în 
vederea realizării rolului constituţional de a veghea la buna funcţionare a autorităţilor publice, Preşedintele 
României va uza de toate prerogativele pe care Legea fundamentală i le conferă. În acest sens, Preşedintele 
României solicită public Avocatului Poporului să sesizeze Curtea Constituţională pentru a verifica în ce măsură 
Ordonanţa de urgenţă de rectificare a bugetului de stat pe anul 2018 îndeplineşte exigenţele constituţionale de 
adoptare”, se mai arată în finalul comunicatului. 
Teodorovici către Iohannis: Guvernul se situează de partea ţării 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat miercuri, la Palatul Victoria, după ce preşedintele Klaus 
Iohannis a afirmat că Guvernul a forţat Constituţia prin aprobarea rectificării bugetare fără avizul CSAT, că 
Executivul „se situează de partea ţării". 
„Ce pot să spun este că Guvernul se situează de partea ţării şi a celor care nu pot aştepta o luptă politică. Nu avem 
dreptul să folosim acele poziţii, instituţii, într-o luptă politică. E un demers legal, cel al rectificarii", a declarat, 
miercuri, la Guvern, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, întrebat cum comentează criticile lui Klaus Iohannis 
la adresa rectificării bugetare fără avizul CSAT. 
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Potrivit proiectului de rectificare bugetară publicat pe 3 septembrie de Ministerul Finanţelor, veniturile bugetului 
general consolidat se majorează, pe sold, cu suma de 8.819,2 milioane lei, iar cheltuielile bugetului general 
consolidat se majorează, pe sold, cu suma de 9.925,9 milioane lei. Deficitul bugetului general consolidat, în sumă 
absolută, creşte de la 26.959,8 milioane lei la 28.066,5 milioane lei, dar, urmare a modificării nivelului PIB estimat 
pe anul 2018, se menţine, în termeni cash, la nivelul de 2,97% din PIB. 
Printre instituţiile care au primit bani în plus la rectificare se numără: 
- Ministerul Finanţelor Publice - Acţiuni Generale: +2.296,5 milioane lei 
- Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice: +955,9 milioane lei 
- Ministerul Finanţelor Publice: +580,7 milioane lei 
- Ministerul Afacerilor Interne: +366,3 milioane lei 
- Ministerul Sănătăţii: +333,6 milioane lei 
- Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale: +206,9 milioane lei per sold 
- Ministerul Educaţiei Naţionale: +178,1 milioane lei, 
- Ministerul Transporturilor: +170,5 milioane lei 
- Ministerul Fondurilor Europene: +119,2 milioane lei 
- Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale: +73,4 milioane lei 
- Secretariatul General al Guvernului: +147,8 milioane lei 
- Autoritatea Electorală Permanentă: +119,8 milioane lei 
- Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor: +149,5 milioane lei 
- Ministerul pentru Relaţia cu Parlamentul: + 0,544 milioane lei 
- Camera Deputaţilor: + 3,006 milioane lei 
Rectificarea bugetară prevede alocări bugetare în minus pentru: 
- Ministerul Apelor şi Pădurilor: - 7,56 milioane lei 
- Ministerul pentru Românii de Pretutindeni: - 2,335 milioane lei 
- Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale: -2.545,4 milioane lei 
- Ministerul Afacerilor Externe: -43,4 milioane lei 
- Ministerul Energiei: -45,7 milioane lei 
- Ministerul Economiei: -15,0 milioane lei 
- Senatul României: - 2 milioane lei 
- Ministerul pentru Mediul de Afaceri: - 9,92 milioane lei 
- Ministerul Turismului: -17,3 milioane lei 
- Serviciul Român de Informaţii: -113,0 milioane lei 
- Serviciul de Informaţii Externe: - 2,84 milioane lei 
- Serviciul de Pază şi Protecţie: - 15,092 milioane lei 
- Serviciul de Telecomunicaţii Speciale: -14,207 milioane lei 
- Administraţia Prezidenţială: - 11,109 milioane lei 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat pe 3 septembrie că are o variantă diferită a rectificării 
bugetare, cu alocări suplimentare pentru SIE, SPP şi STS, dar care vor rămâne pe minus la rectificare. 
Ministerul Apărării şi Ministerul Afacerilor Interne vor rămâne cu aceleaşi sume, precum cele prevăzute în 
rectificarea prezentată la 3 august, conform precizărilor făcute de ministrul Finanţelor, la Antena 3. În plus, la 
Serviciul Român de Informaţii rămâne tăierea de 113 milioane de lei. De asemenea, la Administraţia Prezidenţială, 
a rămas diminuarea de peste 11 milioane lei a bugetului, dar ministrul Finanţelor a subliniat că situaţia acestei 
instituţii „nu face subiectul discuţiilor de mâine, pentru că nu este parte din CSAT”. 
„În schimb, la Serviciul de Informaţii Externe, din discuţia cu ordonatorul de credit, acolo este o influenţă pozitivă, 
de plus 13,7 milioane lei, dar per ansamblu structura rămâne cu un minus de 2,8 milioane de lei. La fel, Serviciul 
de Pază şi Protecţie are o modificare pozitivă, de plus 7,6 milioane lei, dar pe ansamblu rămâne cu minus de 15 
milioane lei. Acest plus este format din 6,6 milioane de lei cheltuieli de capital, ca urmare a unor plăţi efectuate în 
iulie-august, precum şi ca urmare a unor necesităţi de derulare a unor proiecte cu finanţare europeană pentru 
pregătirea preşedinţiei (n.red. - Consiliului Uniunii Europene) de anul viitor. Ultima structură, Serviciul de 
Telecomunicaţii Speciale, a fost o influenţă pozitivă de 2 milioane de lei la bunuri şi servicii, în vederea derulării 
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unor achiziţii la fel în vederea preluării preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, dar pe ansamblu structura 
rămâne cu un minus de 14,1 milioane lei”, a detaliat Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
Potrivit rectificării bugetare, bugetele componente ale bugetului general consolidat care au înregistrat majorări 
ale veniturilor sunt: bugetul de stat +948,4 milioane lei, bugetul asigurărilor sociale de stat + 897,1 milioane lei, 
bugetul asigurărilor pentru şomaj +245,9 milioane lei, bugetul Fondului naţional unic de asigurări sociale de 
sănătate +1.200,4 milioane lei, bugetele locale + 5.082,9 milioane lei, iar diminuări ale veniturilor s-au înregistrat, 
în principal la bugetul instituţiilor/activităţilor finanţate integral şi/sau parţial din venituri proprii – 330,9 milioane 
lei. 
veniturile bugetului de stat pe anul 2018, se majorează, pe sold, cu suma de 948,4 milioane lei. Influenţele se 
reflectă, în principal, pe următoarele categorii de venituri: Alte impozite pe profit, venit şi câştiguri din capital de 
la persoane juridice: +541,4 milioane lei; Impozit pe venit şi salarii: +314,9 milioane lei; Impozite şi taxe pe 
proprietate: -100,7 milioane lei; Taxa pe valoarea adăugată: -1.727,8 milioane lei, reprezentând sume defalcate 
din taxa pe valoarea adăugată pe anul 2018 pentru finanţarea cheltuielilor bugetelor locale; Alte impozite şi taxe 
generale pe bunuri şi servicii: +77,1 milioane lei; Taxe pe utilizarea bunurilor, autorizarea utilizării bunurilor sau pe 
desfăşurarea de activităţi: -1.248,6 milioane lei influenţă generată de eliminarea estimărilor iniţiale privind 
veniturile obţinute din vânzarea licenţelor 5G de către Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare 
în Comunicaţii în anul 2018; Contribuţii de asigurări sociale: +1.222,5 milioane lei; Venituri nefiscale: +2.794,7 
milioane lei, influenţă generată în principal de reestimarea veniturilor din dividende/vărsăminte cuvenite 
bugetului de stat în urma centralizării sumelor repartizate de către operatorii economici cu capital/patrimoniu 
deţinut de stat pe baza situaţiilor financiare aferente anului 2017; Venituri din capital: -1.037,4 milioane lei, 
influenţă generată de eliminarea estimărilor iniţiale privind procedura de vânzare a unei anumite cantităţi de apă 
grea aflată în rezerva de stat în anul 2018; Sume primite de la UE/alţi donatori în contul plăţilor efectuate şi 
prefinanţări aferente cadrului financiar 2014-2020: +147,9 milioane lei. 
Cheltuielile bugetului de stat pe anul 2018, se majorează, pe sold, cu suma de 2.816,4 milioane lei. Influenţele pe 
principalele naturi de cheltuieli ale bugetului de stat se prezintă astfel: Cheltuielile de personal se majorează cu 
206,6 milioane lei; Cheltuielile cu bunuri şi servicii se majorează cu 7,9 milioane lei; Cheltuielile cu subvenţiile se 
diminuează cu 291,2 milioane lei; Transferurile între unităţi ale administraţiei publice se diminuează cu 1.618,3 
milioane lei; Alte transferuri se majorează cu 1.125,7 milioane lei; Cheltuielile cu asistenţa socială cresc cu 856,4 
milioane lei în principal pentru pensiile militare de stat, indemnizaţii creştere copil şi alocaţii de stat pentru copii; 
Proiecte cu finanţare din fonduri externe nerambursabile postaderare 2014-2020 se majorează cu 178,0 milioane 
lei; Alte cheltuieli se majorează cu 604,4 milioane lei; Fondurile de rezervă se majorează cu 1.209,2 milioane lei; 
Cheltuielile aferente programelor cu finanţare rambursabilă cresc cu 222,7 milioane lei; Cheltuielile de capital se 
majorează cu 225,2 milioane lei. 
Premierul Viorica Dăncilă a afirmat, miercuri, că Executivul va adopta rectificarea bugetară, deoarece şi-a 
îndeplinit obligaţia de a cere CSAT un punct de vedere, ea afirmând că şi-ar fi dorit ca acest proiect să fie 
rezultatul unui consens între Preşedinţie şi Guvern. 
”Rectificarea bugetară trebuie aprobată pentru a nu afecta bunul mers al economiei. Mi-aş fi ddorit ca acest 
proiect deosebit de important pentru români să fie rezultatul unui consens între două instituţii importante ale 
statului - Preşedinţie şi Guvern. Orice situaţie complexă, însă, are cel puţin o soluţie, iar soluţia aleasă de Guvern 
er să meargă mai departe cu adoptarea rectificării bugetare. Ne-am îndeplinit obligaţia de a cere CSAT un punct 
de vedere, ne îndeplinim responsabilitatea de a asigura continuitatea în finanţare”, a declarat Viorica Dăncilă la 
începutul şedinţei de guvern. 
Ea a mai spus că a încercat, în ultima perioadă, să-l facă pe preşedintele Iohannis să înţeleagă faptul că rectificarea 
bugetară trebuie aprobată pentru a nu afecta bunul mers al economiei. 
”Guvernul României nu va accepta ca drepturile românilor la pensii, salarii, sănătate, să fie periclitate de lupta 
politică. Oamenii au nevoie de investiţii, de medicamente, de pensii şi salarii livrate la timp, fermierii afectaţi de 
virusul pestei porcine au nevoie de sprijin financiar, iar agricultorii au nevoie la timp de bani din subvenţii pentru a 
putea începe lucrările”, a conchis Viorica Dăncilă. 
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Ministrul de Finanţe, despre demersul lui Iohannis privind CCR: Ordonanţa rectificării îşi produce efectele 
Teodorovici a declarat, referitor la demersul preşedintelui de a cere Avocatului Poporului să sesizeze CCR cu 
privire la bugetul rectificării bugetare, că Ordonanţa îşi produce deja efectele şi "viaţa merge înainte". 
"Bineînţeles, domnul preşedinte poate să sesizeze ce doreşte dânsul în baza legii. (...) Nu se întâmplă absolut 
nimic (n.r.: dacă CCR îi dă dreptate preşedintelui), ordonanţa se publică în Monitorul Oficial, produce efecte, viaţa 
merge înainte", a spus Eugen Teodorovici, la România TV. 
'Fiecare interpretează într-un fel, noi am avut din partea Ministerului Justiţiei, foarte bine făcută argumentarea că 
nu suntem obligaţi să dăm un aviz. De ieri am avut o discuţie cu ministrul Justiţiei să vedem dacă este temei legal, 
ce spune legea, care sunt paşii de urmat", a mai spus Teodorovici. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri,. după ce Executivul a aprobat rectificarea bugetară fără aviz 
CSAT, că Guvernul forţează limitele Constituţiei şi a cerut Avocatului Poporului să sesizeze CCR în privinţa OUG de 
rectificare a bugetului de stat pe anul 2018. 
”Ignorând cu bună ştiinţă necesitatea avizului CSAT, Guvernul se situează de unul singur în afara cadrului legal în 
vigoare. Demersul inexplicabil de a continua cu adoptarea rectificării bugetare în aceste condiţii demonstrează 
lipsa evidentă a dorinţei de dialog a Guvernului în interesul cetăţenilor (...) Decizia Prim-ministrului de a refuza 
dialogul instituţional pe o problemă urgentă şi de importanţă deosebită conduce astfel la un blocaj instituţional. 
Un asemenea comportament nu poate rămâne nesancţionat. Ca atare, în vederea realizării rolului constituţional 
de a veghea la buna funcţionare a autorităţilor publice, Preşedintele României va uza de toate prerogativele pe 
care Legea fundamentală i le conferă. În acest sens, Preşedintele României solicită public Avocatului Poporului să 
sesizeze Curtea Constituţională pentru a verifica în ce măsură Ordonanţa de urgenţă de rectificare a bugetului de 
stat pe anul 2018 îndeplineşte exigenţele constituţionale de adoptare”, se arată într-un comunicat de presă al 
preşedintelui Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniştrii delegaţi de Dăncilă să meargă la consultările cu Iohannis îşi anunţă planurile pentru joi | Toader: Nu 
voi discuta despre candidatul pentru DNA/ Teodorovici: Ducem datele cu noi 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, miercuri seară, că va merge joi la Palatul Cotroceni la consultările cu 
preşedintele Klaus Iohannis şi ministrul de Finanţe Eugen Teodorovici, precizând însă că nu va discuta subiectul 
candidatului pentru conducerea DNA. 
"Simple precizări: Mâine voi da curs invitaţiei de a merge la Cotroceni. La Cotroceni nu voi discuta despre 
propunerea pentru funcţia de procuror-şef DNA", a scris Tudorel Toader, pe Facebook. 
Cei şase candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al DNA au susţinut, luni şi marţi, la orele 11:00, respectiv 8:30, 
interviurile în faţa comisiei prezidate de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Procurorii Paula Tănase, Nicolae Lupulescu, Gabriela Scutea, Sorin Armeanu, Adina Florea şi Andrei Bodean 
urmează să afle joi dacă vor fi propuşi pentru funcţia de procuror-şef al DNA. 
Gabriela Scutea a declarat, după ce a susţinut interviul în faţa lui Tudorel Toader, că îşi propune, dacă va fi admisă, 
ca şefii din instituţie să se implice mai puţin în echipe operative, subliniind şi că Direcţia nu a comis abuzuri şi că 
activitatea a fost una de calitate, în mandatul Laurei Codruţa Kovesi. 
Teodorovici, despre discuţia de la Cotroceni: Ducem datele cu noi. Poate credea că a dat şah mat 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a declarat, referitor la întâlnirea pe care urmează să o aibă joi cu 
preşedintele Klaus Iohannis, că va merge, împreună cu Tudorel Toader, cu toate datele şi clarificările legate de 
rectificare şi că şeful statului a crezut că dă "şah mat Guvernului". 
"Mâine e doar o chemare la discuţii. Mâine, când voi merge, alături de colegul meu, pe subiectul rectificării să 
aducem şi alte clarificări, ducem datele cu noi şi măcar să sperăm că la următoarea rectificare nu mai aşteptăm o 
lună de zile ca să stăm să explicăm ce ştie toate lumea şi acceptă", a declarat Eugen Teodorovici, la România TV. 
Referitor la declaraţia preşedintelui, potrivit căreia Guvernul este cel mai incompetent din ultimii 30 de ani, 
ministrul Teodorovici reacţionează: "Preşedintele face o greşeală şi nu cred că a anticipat o astfel de acţiune a 
guvernului (n.r: adoptarea rectificării bugetare fără avizul CSAT). Probabil se gândea că a dat şah mat Guvernului, 
dar ar fi bine să lase acest tip de joc politic pentru că nu are legatură cu România". 
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Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri,. după ce Executivul a aprobat rectificarea bugetară fără aviz 
CSAT, că Guvernul forţează limitele Constituţiei. 
"Până acum domnul preşedinte, de când e la Cotroceni, are cel puţin trei lucruri care au fost altfel decât le-a spus: 
absorbţia de bani europeni. La dânsul în birou a spus că România nu poate să aducă nici măcar 70% şi România a 
închis pe cel puţin 90%, exact cum i-am spus. Al doilea- Codul Fiscal din 2015, pe care domnul preşedinte l-a 
retrimis în Parlament fără niciun argument. Efectele lui au rămas aşa cum a dorit Guvernul PSD la acea vreme şi a 
reuşit să obţină efectele scontate. Al treilea, rectificarea bugetară, care a fost împiedicată şi, într-un final, mă 
bucur de acest lucru, este aprobată de Guvern şi veţi vedea efectele pozitive", a mai spus Teodorovici. 
Legat de finanţarea Summitului celor 3 Mări, Teodorovici susţine că sunt fonduri. "Nu, aşa ceva nu exist. Pentru 
acel eveniment foarte important de la Bucureşti au fost plătite vor fi asigurate şi nu va fi niciun blocaj pe finanţări 
în derulare. În situaţia unor cazuri excepţionale, când oamenii cheltuie mai repede, este posibil să fie alocate 
sume suplimentare de guvern chiar şi până la rectificare, prin hotărâre de guvern, din fondul de rezervă al 
guvernului. Nu este nicio problemă ca domnul preşedinte să nu iasă bine dintr-un eveniment important pentru 
ţară. (...) Sper ca după ziua de mâine lucrurile să revină la normal", a afirmat ministrul de Finanţe, la România TV. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rectificarea bugetului de stat din septembrie are SUME diferite la aproape toate capitolele importante, faţă 
de proiectul prezentat în august 
Alocările de sume stabilite prin rectificarea bugetului de stat adoptată miercuri de Guvern sunt schimbate la 
aproape toate capitolele importante faţă de alocările proiectate în luna august, pentru rectificarea care atunci a 
fost amânată, reiese din datele oficiale comparate de MEDIAFAX.de cel prezentat în august 
La rectificarea propusă în 6 august, Guvernul prevedea un total al veniturilor la bugetul consolidat (buget de stat 
plus bugete de asigurări sociale) în creştere cu 5,99 miliarde de lei; în proiectul de acum, veniturile consolidate 
sunt în creştere cu 8,8 miliarde de lei. Iar cheltuielile bugetului consolidat, care în august erau proiectate să se 
majoreze cu 7,09 miliarde de lei, sunt proiectate acum să se majoreze cu 9,9 miliarde de lei. 
La nivelul bugetului de stat, veniturile erau proiectate, în august, să scadă cu 1,7 miliarde de lei; acum sunt 
proietcate să se majoreze cu 948,4 milioane de lei. Iar cheltuielile bugetului de stat erau proiectate, în august, să 
se majoreze cu 589,1 milioane de lei; acum, sunt proiectate să se majoreze cu 2,8 miliarde de lei. 
Cheltuielile de personal vor creşte, acum, cu 206,6 miliarde de lei, în loc să crească - potrivit proiectului din august 
- cu 203,7 milioane de lei. 
Creşterea cheltuielilor cu bunuri şi servicii se dublează, majorarea de acum fiind de 7,9 milioane de lei faţă de 3,5 
milioane de lei cât se proiectase în august. 
Fondul de rezervă creşte acum cu 1,2 miliarde de lei, în locul majorării cu 200,6 milioane de lei proiectată în 
august. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei anunţă propunerea sa pentru funcţia de procuror-şef DNA 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, este aşteptat să anunţe joi, la ora 13.00, care va fi candidatul pe care-l va 
propune pentru funcţia de procuror-şef DNA din cei şase care s-au înscris în cea de-a doua campanie de selecţie, 
potrivit calendarului anunţat de ministerul Justiţiei. 
343 afişări 
Ministrul Justiţiei anunţă propunerea sa pentru funcţia de procuror-şef DNA 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, pe Facebook, că joi, la ora 13:00, va anunţa propunerea sa pentru 
funcţia de procuror-şef DNA. 
Tot joi vor fi publicate şi programele de management ale candidaţilor. 
„Au fost finalizate interviurile pentru ocuparea functiei de procuror-sef DNA! Joi, 06.09.2018, la orele 13.00, pe 
pagina de internet a MJ, vom face cunoscuta propunerea pentru procurorul-sef DNA, precum si programele de 
management”, a scris Tudorel Toader pe Facebook. 
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Cei şase candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al DNA au susţinut, luni şi marţi, la orele 11:00, respectiv 8:30, 
interviurile în faţa comisiei prezidate de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Procurorii Paula Tănase, Nicolae Lupulescu, Gabriela Scutea, Sorin Armeanu, Adina Florea şi Andrei Bodean 
urmează să afle joi dacă vor fi propuşi pentru funcţia de procuror-şef al DNA. 
Gabriela Scutea a declarat, după ce a susţinut interviul în faţa lui Tudorel Toader, că îşi propune, dacă va fi admisă, 
ca şefii din instituţie să se implice mai puţin în echipe operative, subliniind şi că Direcţia nu a comis abuzuri şi că 
activitatea a fost una de calitate, în mandatul Laurei Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a adoptat OUG de prelungire a mandatelor conducerii Inspecţiei Judiciare, la scurt timp după ce 
Dragnea l-a DOJENIT pe Toader 
Guvernul a adoptat, în şedinţa de miercuri, o OUG potrivit căreia în situaţia vacantării funcţiilor de inspector-şef şi 
inspector-şef adjunct ai Inspecţiei Judiciare ca urmare a expirării mandatului, interimatul funcţiei se asigură în 
continuare de aceştia până la concursul de ocupare a funcţiilor. 
Executivul a adoptat o Ordonanţă de urgenţă pentru completarea articolului 67 din Legea nr. 317/2004 privind 
Consiliul Superior al Magistraturii. 
„Întrucât dispoziţiile Legii nr.317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii în vigoare nu reglementează 
situaţia în care mandatele funcţiilor de inspector-şef şi inspector-şef adjunct al Inspecţiei Judiciare expiră înainte 
de finalizarea concursurilor pentru ocuparea acestor funcţii şi nici posibilitatea exercitării cu titlu interimar a 
funcţiilor de inspector-şef şi inspector-şef adjunct, în situaţia în care acestea devin vacante din alte motive. Faţă 
de faptul că mandatul actualei conduceri a Inspecţiei Judiciare expiră la data de 1 septembrie 2018 şi nu există o 
dispoziţie legală care să reglementeze expres modul de asigurare a interimatului pentru aceste funcţii; (...) 
Guvernul României adoptă prezenta ordonanţă de urgenţă: La articolul 67 din Legea nr. 317/2204 privind Consiliul 
Superior al Magistraturii, republicată în Monitorul Oficial al României, (...) se introduce un alineat nou cu 
următorul cuprins: 
1. În situaţia vacantării funcţiei de inspector-şef sau, după caz, de inspector-şef adjunct al Inspecţiei Judiciare ca 
urmare a expirării mandatului, interimatul funcţiei se asigură de inspectorul-şef sau, după caz, de inspectorul-şef 
adjunct în funcţie, până la data ocupării acestor funcţii în condiţiile legii. În caz de încetare a mandatului de 
inspector-şef ca urmare a altor situaţii, interimatul funcţiei se asigură de către inspectorul-şef adjunct până la data 
ocupării funcţiei în condiţiile legii, iar în caz de încetare a mandatului de inspector-şef adjunct, interimatul funcţiei 
se asigură de către un inspector judiciar numit de inspectorul-şef până la data ocupării acestei funcţii în condiţiile 
legii”, se arată în OUG adoptată, miercuri, în şedinţa de Guvern. 
Potrivit OUG, noile prevederi se aplică şi situaţiilor în care funcţia de inspector-şef sau, după caz, de inspector- şef 
adjunct al Inspecţiei Judiciare este vacantă la data intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, l-a criticat, luni, pe Tudorel Toader, acuzându-l că nu a dus la capăt ordonanţa 
care permitea actualei conduceri a Inspecţiei Judiciare să-şi continue mandatul, precizând că vrea să aibă o 
discuţie cu ministrul Justiţiei şi cu premierul Viorica Dăncilă pe subiect. 
"Am văzut asta, am văzut şi solicitarea ca să se suspende imediat ţinând cont de faptul că este în Guvern. Aş fi fost 
foarte bucuros dacă domnul ministru Toader ar fi încheiat şi dus până la aprobare ordonanţa care ar fi permis 
actualei conduceri a Inspecţiei Judiciare să-şi continue mandatul până când intră în vigoare noua lege şi, ca mulţi 
alţi colegi, oameni, pe care i-am văzut supăraţi, şi eu sunt supărat pentru că tocmai se pot pune sub semnul 
întrebării nişte anchete importante care sunt în derulare. Mă aşteptam să ducă la capăt această procedură 
săptămâna trecută şi pentru mine este ciudat şi destul de greu de înţeles de ce", a declarat liderul PSD. 
Întrebat dacă va avea o discuţie cu Tudorel Toader sau cu premierul şi ministrul Justiţiei, Liviu Dragnea a precizat: 
"Da. Eu vreau să am o discuţie pe tema asta. Vreau să avem discuţie pe tema asta cu cei trei menţionaţi". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Camera Deputaţilor a RESPINS înfiinţarea unei Comisii privind protestele din 10 august 
Plenul Camerei Deputaţilor a respins, miercuri, cu cu 119 voturi "pentru", 137 de voturi "împotrivă" şi două 
abţineri, proiectul de hotărâre propuns de PNL şi USR, pentru înfiinţarea unei Comisii de anchetă privind 
evenimentele care au avut loc pe 10 august, în Piaţa Victoriei. 
„Având în considerare că protestul paşnic din Piaţa Victoriei, din data de 10 august a.c., a fost deturnat de 
provocatori care au generat acţiuni în forţă ale trupelor de jandarmi, acţiuni violente care s-au repercutat asupra 
participanţilor, din rândul cărora aproape 450 de persoane au necesitat îngrijiri medicale. Apreciind că este 
necesară aflarea cauzelor dar şi a persoanelor implicate în reprimarea protestului paşnic antiguvernamental 
desfăşurat în Bucureşti, Piaţa Victoriei, în data de 10 august a.c.”, scrie în proiectul de hotărâre propus de Partidul 
Naţional Liberal şi Uniunea Salvaţi România. 
Membrii Comisiei de apărare din Senat au eliminat, marţi, de pe ordinea de zi punctul referitor la audirea 
prefectului Capitalei Speranţa Cliseru şi a ministrului de Interne, Carmen Dan, cu privire la protestul din 10 august. 
Solicitarea a venit din partea senatorului PSD Şerban Nicolae. 
Propunerea senatorului PSD, Şerban Nicolae, a fost adoptată cu şapte voturi şi patru voturi împotrivă. 
Senatorul PSD, Nicolae Moga, propusese în timpul şedinţei ca la audieri presa să nu aibă acces în sală. 
Senatorul PNL, Nicoleta Pauliuc, a susţinut că audierea avea loc în acord cu prevederile regulamentului Comisiei. 
„Preşedintele Cmisiei împreună cu Biroul comisiei invită la şedinţele Comisiei cu acordul membrilor biroului sau la 
solicitarea membrilor comisiei, persoane din afara comisiei dacă interesele Comisiei o cer. Sunteţi de acord ca 
doa,mna ministru să vină şi să stea pe scaun, să nu spună nimic? O invităm pe doamna ministru şi pe doamna 
prefect şi dacă nu vor să dea declaraţii sau să răspundă la întrebări vor sta acolo oe scaun”, a afirmat Nicoleta 
Pauliuc. 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, prefectul Capitalei, Speranţa Cliseru, dar şi comandantul Jandarmeriei, 
Laurenţiu Cazan, urmau să fie audiaţi, marţi, la Comisia de Apărare din Senat cu privire la violenţele din 10 august 
din Piaţa Victoriei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii Parchetului General au deschis ANCHETĂ privind epidemia de pestă porcină. Ce ceruse anterior 
preşedintele Iohannis 
Parchetul General anunţă că a deschis un dosar penal privind epidemia de pestă porcină, urmând a fi efectuate 
cercetări in rem pentru infracţiunile de răspândirea bolilor la animale sau plante şi neglijenţă în serviciu. Cauza a 
fost deschisă în urma unui denunţ, dar şi a unei autosesizări. 
„La Secţia de urmărire penală şi criminalistică din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 
a fost constituit un dosar penal privind epidemia de pestă porcină, procurorii dispunând începerea urmăririi 
penale in rem pentru săvârşirea infracţiunilor de răspândirea bolilor la animale sau plante, prev. de art.355 din 
Codul penal, şi neglijenţă în serviciu, prev. de art.298 din Codul penal. Lucrarea a fost înregistrată la Secţia de 
urmărire penală şi criminalistică la data de 03.09.2018, ca urmare a sesizării din oficiu şi a formulării unui denunţ”, 
au precizat reprezentanţii Parchetului General, printr-un comunicat de presă. 
Preşedintele Klaus Iohannis acuză Guvernul de incompetenţă şi lipsă de responsabilitate în gestionarea crizei 
pestei porcine si cere verificarea modului în care autorităţile responsabile cu gestionarea pestei porcine au pus în 
aplicare măsurile de control şi prevenţie a răspândirii bolii. 
"Preşedintele României, Klaus Iohannis, solicită verificarea de către instituţiile abilitate a modului în care 
autorităţile responsabile, reunite în Comitetul Naţional pentru Situaţii Speciale de Urgenţă (CNSSU), au pus în 
aplicare măsurile de control şi prevenţie a răspândirii virusului pestei porcine africane (PPA), aşa cum sunt acestea 
prevăzute în Programul naţional de supraveghere, prevenire şi control al pestei porcine africane, adoptat prin 
Hotărârea Guvernului nr. 830/2016. Preşedintele României atrage atenţia Guvernului şi Prim-ministrului cu privire 
la responsabilitatea pe care trebuie să şi-o asume în legătură cu ineficienţa măsurilor de stopare a răspândirii 
virusului PPA. Luarea de măsuri tardive, necoordonate şi insuficiente în raport cu nevoile şi situaţia din teren, au 
reprezentat factori esenţiali care au favorizat răspândirea virusului pestei porcine, cu riscul de a afecta întreg 
sectorul zootehnic românesc" se arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
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Pe de altă parte, ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat luni că există o dificultate în combaterea virsului de 
pestă porcină africană, deoarece nu are leac şi nu se poate controla, pentru că „nu vine călare pe bibicletă”, iar 
România s-a apărat de virusul pestei porcine prin măsuri preventive timp de 5 ani. 
„Este o dificutate de combatere. Pentru că în momentul în care a intrat un asemenea virus într-o zonă, aici nu ştii, 
aici nu intră pe graniţă cu paşaportul ca să-l controlezi sau vine virusul călare pe bicicletă şi spune alo, stai puţin că 
noi am dormit aici, iar noi România ne-am apărat prin măsuri preventive timp de cinci ani”, a declarat într-o 
intervenţie la Antena 3, ministrul Agriculturii, Petre Daea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PESTA PORCINĂ | Ministerul Finanţelor a transferat ANSVSA fondul pentru despăgubirea crescătorilor de 
porci 
Ministerul Finanţelor a transferat ANSVSA suma de 40 de milioane de lei, pe lângă cei 160 de milioane de lei 
prevăzuţi în rectificarea bugetară, pentru despăgubirea crescătorilor de porci afectaţi de pesta porcină africană, a 
anunţat, miercuri, la Palatul Victoria, premierul Viorica Dăncilă. 
„Am luat mai multe măsuri pentru a sprijini financiar pe toţi cei care au avut de pierdut din cauza pestei porcine 
africane cât şi pentru combaterea răspândirii virusului. Suplimentar faţă de sumele prevăzute în rectificarea 
bugetară pentru despăgubirea crescătorilor de porci, adică peste 160 de milioane de lei, Ministerul Finanţelor 
Publice a transferat ANSVSA încă 40 de milioane de lei. Prin urmare, sunt disponibili peste 200 de milioane de lei, 
în special pentru plata despăgubilor, dar şi pentru achiziţia de dezinfectanţi, kit-uri de laborator şi alte materiale 
necesare ANSVSA", a declarat premierul Viorica Dăncilă, în debutul şedinţei de miercuri a Guvernului. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat într-o conferinţă de presă că până la 27 august „sunt 10 judeţe 
afectate 121.012 porci care au fost sacrificaţi, au ieşit practic din efective, morţi, ucişi” „Din 2.500 de UAT-uri, care 
reprezintă Unitătile Administrativ Teritoriale din judeţele respective, în judeţul Bihor, din 531 de localităţi sunt 8 
afectate, acest lucru însemnând 1,5%. În Satu-Mare, din 285 sunt afectate 4, care înseamnă 1,4%. În Sălaj este 
vorba despre un focar în afară şi nu la porcii domestici, ci la mistreţi. În Brăila, din 184 sunt 24 de unităţi 
teritoriale, care înseamnă 13%, în Constanţa din 259, sunt 27 care înseamnă 10,4%, în Galaţi din 245 una, care 
înseamnă 0,4%, în Tulcea din 184 sunt 74, care înseamnă 40,2%. În Ialomiţa, din 193 sunt afectate 24, care 
înseamnă 12,4%, Călăraşi - din 166, două au fost afectate, care înseamnă 1,2%, iar în Ilfov din 111 două, care 
înseamnă, 1,8% şi mai sunt suspiciuni în două localităţi”, a mai adăugat ministrul. 
Ultimele statistici privind evoluţia pestei porcine arată că numărul porcilor ucişi va depăşi 350.000 în urma 
confirmărilor de focare din judeţele Tulcea şi Brăila, iar numărul locurilor de muncă desfiinţate va fi de ordinul 
sutelor. 
După ce Carniprod (Tulcea) a deschis lista neagră cu 45.000 de porci ucişi şi 150 de locuri de muncă desfiinţate, 
confirmările de focare din judeţul Brăila - Tichileşti şi Gropeni - vor adăuga 200.000 la numărul de porci ucişi şi 600 
de posturi la numărul locurilor de muncă desfiinţate. Pănă la acel moment, totalul la nivel naţional al porcilor ucişi 
era deja de peste 70.000 în ferme şi aproape 50.000 în gospodării ale populaţiei, astfel că numărul eutanasierilor 
va trece de 350.000. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ÎNTÂLNIRE între Tudorel Toader şi şefii parchetelor curţilor de apel, sub "egida" procurorilor CSM 
Secţia pentru procurori a CSM a decis organizarea unor întâlniri de lucru cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, 
membrii Secţiei, dar şi cu procurorii generali ai parchetelor de pe lângă curţile de apel din ţară. 
„Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, după suplimentarea ordinii de zi, a hotărât iniţierea 
demersurilor în vederea organizării unei întâlniri de lucru a Secţiei pentru procurori cu ministrul justiţiei şi 
procurorii generali ai parchetelor de pe lângă curţile de apel”, se arată în decizia procurorilor CSM. 
Potrivit unor surse, decizia vine în contextul unei scrisori transmise de aproape 200 de magistraţi către ministrului 
Justiţiei, prin care aceştia îşi exprimă îngrijorarea faţă anunţul privind evaluarea procurorului general şi îşi exprimă 
susţinerea faţă de Augustin Lazăr. Magistraţii mai arată în scrisoare că afirmaţiile lui Toader despre justiţie pot 
aduce prejudicii. 
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„Domnule Ministru, Subsemnaţii, procurori şi judecători, cu respectarea principiului separaţiei puterilor în stat şi a 
obligaţiei de rezervă ce incumbă magistraţilor, am luat act, cu îngrijorare, de afirmaţiile dumneavoastră privitoare 
la activitatea magistraţilor şi la îndepărtarea Ministerului Public de la rolul său constituţional, precum şi de 
anunţul recent cu privire la declanşarea inopinată a procedurii de evaluare a Procurorului General al PICCJ. Pe 
această cale, procurorii semnatari ai prezentei scrisori îşi exprimă susţinerea faţă de Procurorul General al PICCJ, 
domnul Augustin Lazăr, precum şi faţă de poziţia Secţiei pentru procurori din cadrul CSM, raportat la deserviciile 
pe care afirmaţii neinspirate cu privire la activitatea întregului Minister Public le pot aduce sistemului de justiţie, în 
ansamblul său”, se arată în scrisoarea transmisă de magistraţi ministrului Tudorel Toader. 
Scrisoarea, care a fost transmisă Agenţiei de Presă MEDIAFAX de procurorul Antonia Diaconu, de la Piteşti, a 
pornit la iniţiativa magistratului, însă demersul este rezultatul unui efort comun, la care s-au alăturat colegi din 
toată ţara. Unul dintre semnatari este şi procurorul Andrei Bodean, candidat la şefia DNA. 
„Judecătorii şi procurorii semnatari subliniază că afirmaţiile privitoare la sistemul judiciar, emise de Ministrul 
Justiţiei, pot aduce prejudicii societăţii în general, atât pe plan intern, cât şi la nivel internaţional. Considerăm că, 
în contextul desfăşurării unor anchete penale importante şi cu puternic impact social, poziţia actorilor oficiali 
trebuie să fie una echilibrată şi responsabilă. În ciuda presiunilor constante, exercitate în ultimul an de mass-
media şi de reprezentanţi ai formaţiunilor politice, reafirmăm angajamentul de a ne exercita funcţia în condiţiile 
legii şi sperăm într-un climat socio-politic care să permită atingerea scopului actului de justiţie: aflarea adevărului 
şi protejarea drepturilor cetăţenilor”, mai spune scrisoarea. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Olguta Vasilescu anunta ca e in lucru o baza de date comuna ANAF - Casa de Pensii: Poti sa vezi tot ce ai primit 
de la stat 
\Ministrul Muncii, Lia Olguta Vasilescu, a anuntat, miercuri seara, ca se lucreaza la realizarea unei baze de date 
comune a Casei Nationale de Pensii si a Agentiei Nationale de Administrare Fiascala (ANAF), care va permite 
oricarui contribuabil sa verifice daca i-au fost sau nu platite contributiile catre stat. 
"Poti sa vezi de cand te-ai nascut si pana la pensie tot ce ai primit de la statul roman", a spus Lia Olguta Vasilescu, 
precizand ca baza de date va fi operationala dupa intrarea in vigoare a Legii pensiilor. 
Lia Olguta Vasilescu a vorbit, miercuri seara, la Antena 3, despre faptul ca in Romania nu exista o baza de date in 
care contribuabilii sa poata verifica daca le-au fost sau nu platite contributiile la stat. 
"ANAF va avea o baza de date pe care o va transmite Casei de Pensii, iar dumneavoastra veti intra in dreptul 
numelui dumneavoastra, cu CNP-ul, si veti vedea si numarul de puncte pe care le aveti acum acumulate, ca sa 
puteti sa va faceti calculul pensiei, si, de asemenea, veti putea vedea daca angajatorul v-a platit contributia. Ceea 
ce zic ca este foarte important. (...) 
Avem fonduri europene si vom avea o baza de date si poti sa vezi de cand te-ai nascut si pana la pensie tot ce ai 
primit de la statul roman. Este in curs de creare aceasta baza de date", a anuntat ministrul Muncii. 
Lia Olguta Vasilescu a precizat ca au fost doua milioane de oameni pentru care nu erau platite contribuiile, iar 
statul a trebuit sa "acopere toate aceste cheltuieli, reprezentand deficitul, fara a-si permite sa-si mareasca 
pensiile". 
Ministrul Muncii a anuntat ca baza de date va fi functionala in momentul aparitiei Legii pensiilor. 
"Noi avem la ora actuala o posibilitate sa intrati si acum pe site-ul Casei Nationale de Pensii sa va informati despre 
pensia dumneavoastra, dar va fi mult mai detaliata in momentul aparitiei legii", a mai spus Lia Olguta Vasilescu. 
Proiectul noii legi a pensiilor a fost publicat in 9 august pe site-ul Ministerului Muncii si Justitiei Sociale, fiind 
introdus in procedura legala de dezbatere publica, pentru o perioada de 30 de zile. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Regulamentul anti-USR a fost votat de deputatii Puterii, cu sprijinul UDMR si al minoritatilor: Ce interdictii au 
fost introduse 
Plenul Camerei Deputatilor a adoptat, miercuri, modificarile la regulament initiate de Eugen Nicolicea (PSD), astfel 
incat deputatii care vor mai perturba activitatile vor putea fi suspendati de la lucrari chiar si o luna intreaga. 
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Fata de proiectul initial, Eugen Nicolicea (foto) a introdus si o prevedere care le interzice deputatilor sa afiseze 
bannere sau pancarte in plenul Parlamentului si este interzisa adoptarea de comportamente si limbaje 
denigratoare, rasiste sau xenofobe, informeaza News.ro. 
In plus, presedintele de sedinta primeste puteri sporite, putand sa dispuna chiar eliminarea din sala a unor 
deputati, dar si sa cheme serviciul de securitate daca "recalcitrantii" nu raspund la ordine. 
Conform votului electronicinregistrat pe pagina oficiala a Camerei Deputatilor, pentru modificarea 
regulamentului in forma dorita de Nicolicea au votat toti deputatii PSD, ALDE si UDMR, carora li s-au adaugat 8 
dintre cei 10 reprezentanti ai minoritatilor prezenti la sedinta. 
In schimb, toti deputatii PNL, USR si PMP au votat impotriva, alaturi de 8 dintre neafiliati. 
 
USR reactioneaza vehement 
Reprezentantii USR, cei care au venit in repetate randuri cu pancarte si bannere in sedintele de plen sau la 
comisii, au apreciat ca noul regulament ii vizeaza direct. 
"Am asistat azi la o sarada gretoasa in care reprezentantii PSD-ALDE ne mustra ca nu suntem civilizati si 
confundam parlamentul cu maidanul. (...) In sesiunea trecuta, eu am fost unul dintre deputatii de opozitie care au 
beneficiat din plin de 'curtoazia' PSD: am fost injurat de mama si cu alte expresii incalificabile de Nicolae 
Bacalbasa, exact cel pe care acum ei il deplang ca a fost agresat de protestatari, am fost bruscat in comisie de un 
alt pesedist pentru ca i-am atras atentia ca nu se fumeaza in biroul comun si in general in spatii publice, amenintat 
de un alt coleg de la PSD cu bataia. 
Atunci cand am facut plangere impotriva dl. Bacalbasa la comisia juridica, de Disciplina si imunitati, evident nu am 
primit niciun raspuns si nu s-a luat nicio masura de sanctionare. Nici in plen acesta nu a fost chemat la ordine. 
Dupa modificarile regulamentului Camerei adoptate azi exista o procedura accelerata. Sper doar ca sanctiunile sa 
nu fie doar pentru opozitie. Interzicerea bannerelor, pancartelor etc. arata insa ca modificarile sunt cu dedicatie 
pentru noi, deputatii USR", a scris pe Facebook deputatul USR Matei Dobrovie. 
In plus, acesta spune ca regulamentul nou este "complet neconstitutional pentru ca nu le poti interzice unor 
deputati alesi sa-si exercite mandatul pana la 30 de zile - sa participe la comisii, la plen, sa semneze initiative 
legislative". 
"Asta inseamna nu doar cenzura si autocenzura, dar insusi abolirea parlamentarismului, pentru ca-i impiedici sa-
si faca datoria. Asa cum am mai spus, democratia din Romania este in pericol", a mai scris acesta. 
La randul sau, deputatul USR Silviu Dehelean a tinut sa sublinieze ca in sedinta de plen "a fost respins 
amendamentul USR prin care am propus ca deputatii care au fost condamnati penal definitiv pentru fapte 
savarsite cu intentie sa nu poata ocupa functii de conducere in cadrul Camerei Deputatilor", referire directa la 
Liviu Dragnea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 ULTIMĂ ORĂ Conducerea PSD ar fi convocat un nou CEx - Subiect FIERBINTE pe ordinea de zi UPDATE PSD, 
prima reacție 
Decizie de ultimă oră în PSD. 
Conducerea partidului a decis convocarea unei ședințe de Comitet Executiv. Ședința care se anunță a fi una 
fierbinte va avea loc peste două săptămâni. Principala temă a ședinței va fi remanierea mai multor miniștri din 
cabinetul Dăncilă, conform România TV. 
Surse din cadrul PSD au declarat pentru ȘTIRIPESURSE.ro că deocamdată nu a fost convocat un alt CEx. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Liberalii vor să modifice legea CCR 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a anunţat, miercuri, că liberalii pregătesc o iniţiativă legislativă de modificare 
a legii Curţii Constituţionale care să limiteze deciziile acestei instituţii, astfel încât CCR să nu mai poată da 
"ordine" preşedintelui şi Parlamentului. 
„Chiar la începutul acestei sesiuni parlamentare am dezbătut şi am aprobat şi vom iniţia, probabil săptămâna 
viitoare, o modificare a legii CCR, prin care urmărim două obiective. Primul, să acordăm posibilitatea controlului 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.cdep.ro/pls/steno/evot2015.nominal?idv=20404&idl=1
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/psd_8.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
de constituţionalitate înainte de intrarea în vigoare nu numai a legilor, ci şi a Ordonanţelor de urgenţă ale 
Guvernului. La ora actuală, singura entitate care poate declanşa controlul de constituţionalitate în cazul unor 
ordonanţe de urgenţă este Avocatul Poporului. Cât timp instituia va fi condusă de Victor Ciorbea, care este 
avocatul oricărui lider PSD sau oricărui premier PSD, în niciun caz avocat al poporului, nu se va putea declanşa 
controlul de constituţionalitate. Şi atunci am identificat câteva breşe în textul constituţional, pentru a putea 
permite exercitarea controlului constituţional”, a precizat Orban, la Realitatea Tv. 
El a mai spus că trebuie limitate deciziile Curţii Constituţionale, pentru că aceasta nu poate să dea „ordine” 
preşedintelui şi Parlamentului. 
„În al doilea rând, trebuie să stabilim limitele CCR, pentru că Curtea nu poate să dea ordine Parlamentului, Curtea 
Constituţională nu poate să dea ordine preşedintelui, pentru că nu are în spate legitimitatea care este conferită în 
orice stat democratic de votul popular. Nu poţi, trebuie să limitezi deciziile Curţii Constituţionale. De altfel, nu am 
mai întâlnit un asemenea caz prin care să i se dea ordin preşedintelui ce să facă”, a adăugat liderul PNL. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiect de Guvern: Pacienţii ar putea refuza accesul medicilor la istoricul personal din dosarul electronic 
Istoricul medical al pacientului din dosarul electronic de sănătate este accesibil medicilor numai cu 
consimţământul pacienţilor, cu excepţia unui „sumar de urgenţă” care este accesibil medicilor din camera de 
garda sau UPU, potrivit unui proiect de lege adoptat în şedinţa de Guvern de miercuri. 
Guvernul a adoptat, în şedinţa de miercuri, un proiect de lege care introduce în Legea 95/2006 privind reforma în 
domeniul sănătăţii un titlu nou, intitulat „Dosarul electronic de sănătate al pacientului”, actul normativ urmând să 
fie trimis Parlamentului pentru dezbatere şi vot. 
„Obiectul prezentului titlu îl constituie reglementarea sistemului dosarului electronic de sănătate, denumit în 
continuare DES, componentă a Platformei informatice din asigurările de sănătate, care reprezintă înregistrări 
electronice consolidate la nivel naţional, cuprinzând date şi informaţii medicale necesare pentru medici şi 
pacienţi. Dosarul electronic de sănătate conţine date şi informaţii clinice, biologice, diagnostice şi terapeutice, 
personalizate, acumulate pe tot parcursul vieţii pacienţilor", prevede actul normativ. 
Potrivit legii, utilizarea dosarului electronic de sănătate are drept scop prioritar creşterea calităţii şi eficienţei 
actului medical prin accesul imediat la date şi informaţii medicale, precum şi furnizarea de date şi informaţii 
statistice necesare politicilor de sănătate, cu implicarea pacientului ca factor activ al protejării şi promovării 
propriei sănătăţi prin completarea informaţiilor privind antecedentele personale, fiziologice şi patologice, regim 
de viaţă, precum şi prin consultarea directă a datelor medicale proprii din dosarul său de sănătate. 
Sistemul DES este un serviciu public furnizat de CNAS, pentru toţi pacienţii care au obligaţia să se asigure în 
sistemul de asigurări sociale de sănătate şi pentru toţi furnizorii de servicii medicale pe toate tipurile de asistenţă 
medicală, indiferent dacă se află sau nu în relaţie contractuală cu o casă de asigurări de sănătate. 
În cazul pacienţilor pentru care se constituie DES, datele şi informaţiile sunt structurate în module, respectiv: 
- Modulul ”Sumar de urgenţă” cuprinde date despre alergii şi intoleranţe diagnosticate; proteze şi alte dispozitive 
medicale interne; transplant; fistulă arterio-venoasă; diagnostice şi proceduri relevante pentru urgenţă - grup 
sanguin şi factor Rh. 
- Modulul ”Istoric medical” cuprinde date despre alergii şi intoleranţe diagnosticate; diagnostice, proceduri, 
intervenţii şi tratamente. 
- Modulul ”Antecedente declarate de pacient” cuprinde date despre antecedente medicale heredo-colaterale, 
antecedente fiziologice, patologice; informaţii despre mediul şi modul de viaţă; informaţii despre consumul de 
alcool, tutun, cafeină sau droguri. 
- Modulul ”Documente medicale” cuprinde date despre fişe de observaţie, fişe de consultaţie, trimiteri, 
recomandări. 
- Modulul „Date personale” cuprinde nume, prenume, data naşterii, codul unic de identificare – CID, sex, vârstă. 
„Datele şi informaţiile din DES sunt accesibile medicilor numai cu consimţământul pacienţilor, cu excepţia datelor 
şi informaţiilor din modulul ”Sumar de urgenţă”, care sunt accesibile medicilor care îşi desfăşoară activitatea într-
o structură de urgenţă, respectiv camera de garda, UPU, CPU şi serviciile de ambulanţă şi medicilor care îşi 
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desfăşoară activitatea în asistenţă medicală primară, numai în vederea realizării actului medical, fără a fi necesar 
consimţământul pacientului”, prevede proiectul de lege. 
Actul normativ detaliază şi cum se exprimă consimţământul pacientului pentru vizualizarea de către medici a 
datelor şi a informaţiilor din DES: 
a) înainte de prezentarea la medic – de către pacient, prin configurarea drepturilor de acces la secţiunea dedicată 
din cadrul propriului dosar sau de către reprezentantul legal, prin configurarea drepturilor de acces în secţiunea 
dedicată din dosarul electronic de sănătate al pacientului pe care îl reprezintă 
b) la prezentarea la medic – prin utilizarea, în prezenţa medicului, de către pacient sau reprezentantul său legal, a 
matricei de securitate sau, după caz, a cardului naţional de asigurări sociale de sănătate şi codului PIN asociat 
acestuia. 
În cadrul dosarului electronic de sănătate propriu, pacienţii pot vizualiza istoricul complet al accesării acestuia de 
către medici. 
„Pentru pacienţii care refuză în mod expres utilizarea dosarului electronic de sănătate, toate datele existente în 
dosarul electronic de sănătate al pacientului, precum şi datele ce se colectează ulterior refuzului exprimat, se 
anonimizează, astfel încât pacientul respectiv să nu poată fi identificat în DES, datele fiind utilizate în scopuri de 
arhivare în interes public, în scopuri de cercetare ştiinţifică sau istorică ori în scopuri statistice. Refuzul pacienţilor 
de a li se utiliza dosarul electronic de sănătate nu îi privează pe aceştia de acordarea de servicii medicale în cadrul 
sistemului de sănătate din România", spune proiectul legislativ adoptat de Guvern. 
Pentru pacienţii care revin în mod expres asupra deciziei de a refuza utilizarea dosarului electronic de sănătate, 
datele şi informaţiile vor fi colectate şi înregistrate astfel încât pacientul respectiv să poată fi identificat începând 
cu data înregistrării solicitării de revenire. 
„Datele din dosarul electronic de sanatate se păstrează pe întreaga durată de viaţă a pacientului, iar, după 
decesul acestuia, se arhivează potrivit legii, urmând a fi preluate exclusiv în scopuri de cercetare ştiinţifică ori în 
scopuri statistice, cu excepţia cazurilor în care există dispoziţii legale contrare", se mai arată în proiectul de lege. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a majorat bursele sociale „Bani de liceu”: Elevii vor primi lunar ajutor de 250 de lei 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a declarat miercuri, la Palatul Victoria, că în şedinţa Executivului s-
a aprobat majorarea bursei „Bani de liceu" la suma de 250 de lei lunar, de la valoarea actuală de 180 de lei lunar. 
„În şedinţa de Guvern de astăzi, pe ordinea suplimentară, la propunerea Ministerului Educaţiei, a fost aprobată o 
Hotărâre de Guvern pentru modificarea şi completarea acelei hotărâri de Guvern ce priveşte aprobarea criteriilor 
şi a cuantumului sprijinului financiar ce se acordă elevilor în cadrul Programului naţional de protecţie socială <Bani 
de liceu>, deci e vorba de o suplimentare. Începând cu noul an şcolar, fiecare beneficiar va primi lunar, pe toată 
durata cursurilor, în situaţia respectării tuturor condiţiilor prevăzute în legislaţie, suma de 250 de lei lunar faţă de 
180 de lei lunar, cât era până în prezent", a declarat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, la finalul 
şedinţei Executivului. 
Potrivit acestuia, a fost majorat în şedinţa de Guvern şi plafonul maxim de acordare a bursei pe membru de 
familie. 
„De asemenea, valoarea plafonului maxim de acordare a bursei este crescută de la 150 de lei la 500 de lei pe 
membru de familie, dată fiind necesitatea de a corela plafonul de acordare a sprijinului cu situaţia economică 
actuală, anume salariul de bază minim brut pe ţară garantat în plată fiind stabilit, începând cu ianuarie 2018, la 
suma de 1.900 lei lunar", a precizat purtătorul de cuvânt al Guvernului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Veşti pentru români în prag de iarnă. Lemnul de foc pentru populaţie s-a scumpit 
Preţul lemnului de foc pentru populaţie s-a scumpit cu 10% în ultimul an, de la 154 lei pe metrul cub în 2017, la 
170 lei pe metrul cub în 2018, potrivit reprezentanţilor Romsilva, care au calculat un preţ mediu al lemnului de foc 
din pădurile Romsilva, pe toate specile şi sub toate formele de exploatare, fie că lemnul e tăiat în pădure, în 
depozit sau sub alte forme. 
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Preţul lemnului de foc pentru populaţie s-a scumpit cu 10% în ultimul an, de la 154 lei pe metrul cub în 2017, la 
170 lei pe metrul cub în 2018, potrivit reprezentanţilor Romsilva, care au calculat un preţ mediu al lemnului de foc 
din pădurile Romsilva, pe toate specile şi sub toate formele de exploatare, fie că lemnul e tăiat în pădure, în 
depozit sau sub alte forme. 
Lemnul de foc s-a scumpit în ultimul an, în contextul în care Romsilva a crescut ponderea lemnului recoltat din 
lucrări de îngrijire, din rărirea selectivă a pădurii, adică din înlăturarea exemplarelor necorespunzătoare ca specie 
şi conformare, ceea ce înseamnă cheltuieli mai mari de combustibil şi implicit o creştere a costurilor de 
exploatare, potrivit reprezentanţilor instituţiei.  
„Preţul mediu de vânzare în acest an este de 170 de lei pe metrul cub, fără TVA, cu o creştere mică faţă de anul 
trecut, când preţul mediu de vânzare a fost de 154 de lei pe metrul cub, fără TVA. Menţionăm că, în principal din 
cauza dispersiei resursei, costurile de exploatare au crescut, ceea ce a dus la creşterea preţului lemnului de foc”, 
spun reprezentanţii Romsilva. 
Până la sfârşitul lunii iulie a acestui an, Romsilva a pus pe piaţă, direct populaţiei, aproape 680.000 de metri cubi 
de lemn pentru foc. 
„Până la finalul anului estimăm că vom livra direct populaţiei aproximativ 1,4 milioane de metri cubi, în creştere 
faţă de anul trecut, când volumul a fost de 1,04 milioane metri cubi”, spun reprezentanţii Romsilva. 
În ultimii doi ani, România s-a confruntat cu o criză a lemnului de foc, în contextul în care s-au redus tăierile 
ilegale, deci a fost mai puţin lemn pe piaţă, dar şi pentru că industria prelucrătoare a început să folosească lemn 
de foc în producţie, oferind preţuri mai mari decât poate oferi populaţia, potrivit datelor din piaţă. 
Aproape jumătate (47%) din totatul gospodăriilor din România utilizează lemnul de foc ca mijloc de încălzire, 
conform datelor ultimului recensământ naţional, acesta reprezentând principala sursă de încălzire a gospodăriei 
la nivelul ţării. 
La om în curte, lemnul de foc ajunge însă la circa 250 de lei pe metrul cub. Pentru a trece iarna, o gospodărie are 
nevoie de lemn de foc de cel puţin 1.500 de lei, echivalentul a şase metri cubi de lemn, potrivit calculelor ZF. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Directorul Romgaz, declarații IMPORTANTE despre scumpirea gazelor: 'Nu există plan de scumpire, ieftinire 
sau păstrare a prețului' 
Directorul general al Romgaz, Adrian Volintiru, a declarat, miercuri, la Mediaș, într-o conferință de presă, că ”vom 
vedea” dacă se vor majora prețurile gazelor la iarnă, însă el speră că nu se va întâmpla acest lucru, precizând că 
societatea trebuie să se alinieze regulilor economiei de piață, scrie Mediafax. 
Întrebat, în cadrul unei conferințe de presă, dacă Romgaz are în plan majorarea prețurilor la gaze în următoarea 
perioadă, directorul general al societății, Adrian Volintiru, a răspuns: ”Nu există un asemenea plan. Nu există 
decât Romgaz care este un jucător pe o piață liberă. Nu există plan de scumpire, ieftinire sau păstrare a prețului. 
Romgaz trebuie să se alinieze regulilor economiei de piață și se aliniază”. 
Volintiru a mai spus că la consumatorii casnici, Romgaz are cele mai mici prețuri din Europa. 
”Noi sperăm că nu (vom scumpi – n.r.), dar vom vedea. Romgaz, dacă vă gândiți subliminal la consumatorii casnici, 
are cele mai mici prețuri posibile în Europa și acestea sunt cifre oficiale (...) România are cele mai mici prețuri 
pentru consumatori casnici din Uniunea Europeană”, a mai spus Volintiru. 
La rândul său, directorul general adjunct al Romgaz, Dumitru Gheorghe Rotar, a declarat că nivelul de 
înmagazinare de gaze naturale al Romgaz este astăzi la cota de 85% din programul pe care îl are de îndeplinit 
conform cerințelor ANRE. 
”Nu anticipăm a avea dificultăți în a îndeplini întreaga sarcină până la finalul ciclului de înmagazinare, dimpotrivă, 
o să depășim nivelul care e de 384 milioane de metri cubi pentru români”, a spus Rotar. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul anunţă data la care este obligatorie eliminarea ambroziei în fiecare an, pentru proprietarii de 
terenuri 
Executivul a decis, în şedinţa de miercuri, că proprietarii de terenuri vor avea obligaţia să elimine ambrozia în 
fiecare an, până pe data de 5 iunie, pentru că polenul acestei plante provoacă rinite alergice. 
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„A fost pe ordinea suplimentară, a fost aprobată Hotărârea de Guvern privind normele metodologice de aplicare a 
legii privind combaterea buruienii ambrozie (...) În primul rând, vorbim de măsuri de informare, Ministerul 
Agriculturii va pune la dispoziţia publicului un site specializat cu informări strict pe această plantă dăunătoare al 
cărei polen provoacă rinite alergice. De asemenea, vor fi transmise broşuri de informare către toate unităţike 
administrativ-teritoriale şi către toţi deţinătorii de terenuri şi nu numai, în zonele în care se dezvoltă această 
plantă”, a declarat, miercuri, după şedinţa de Guvern, purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 
Potrivit acestuia, proprietarii de terenuri vor primi sancţiuni dacă nu elimină în fiecare an, până pe 5 iunie, 
ambrozia de pe propriile terenuri. 
„La nivelul fiecărui unităţi administrativ-teritoriale va fi centralizată situaţia terenurilor pe care se dezvoltă 
această plantă şi va fi întocmit un centralizator, până pe data de 25 mai din fiecare an, în legătură cu terenurile pe 
care se dezvoltă această plantă. De asemenea, vor fi luate măsuri de informare a proprietarilor terenurilor 
respective să combată răspândirea acestei plante, obligaţia fiind să o elimine de pe terenuri până pe data de 5 
iunie, în fiecare an, adică până în momentul în care înfloreşte, că de fapt asta este problema. Vor fi organizate 
echipe mixte, care vor verifica în teren dacă au fost implementate aceste măsuri. Evident, normele de aplicare 
prevăd şi sancţiuni”, a precizat Nelu Barbu. 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, pe 8 martie, Legea privind combaterea buruienii ambrozia, potrivit 
căruia cei care nu iau măsurile necesare pentru a evita instalarea şi răspândirea acestei plante vor fi amendaţi cu 
sume de până la 20.000 de lei. 
„Proprietarii sau deţinătorii de terenuri, administratorii drumurilor publice, căilor ferate, cursurilor de apă, 
lacurilor, sistemelor de irigaţii şi ai bazinelor piscicole au obligaţia să desfăşoare lucrări de prevenire, combatere şi 
distrugere a buruienii ambrozia, denumită ştiinţific Ambrosia artemisiifolia, pentru evitarea instalării şi răspândirii 
vegetaţiei adventiv invazive şi eliminarea prezenţei acesteia pe terenurile intravilane sau extravilane”, potrivit 
proiectului de lege. 
În scopul distrugerii ambroziei şi prevenirea răspândirii acesteia, proprietarii terenurilor pe care creşte ambrozia 
vor desfăşura periodic, în perioada cuprinsă între răsărirea acestei plante şi apariţia primelor inflorescenţe, 
respectiv, cel târziu până la data de 30 iunie a fiecărui an, lucrări de întreţinere a terenurilor prin cosire, smulgere, 
erbicidare sau alte lucrări şi metode specifice, ”măsurile urmând să fie menţinute până la sfârşitul perioadei de 
vegetaţie a buruienii”. 
Şi beneficiarii lucrărilor de constructie au obligaţia să ia măsurile necesare pentru evitarea instalării sau răspândirii 
buruienii ambrozia, pe terenurile afectate de lucrări. 
„În vederea stabilirii soluţiilor corespunzătoare pentru combaterea buruienii ambrozia, Ministerul Mediului 
împreună cu Ministerul Sănătăţii şi Ministerul Agriculturi şi Dezvoltării Rurale desfăşoară anual campanii de 
informare şi conştientizare împreună cu partenerii locali, stabilind măsurile ce se impun pentru limitarea ariei de 
extindere a acestei specii invazive şi eradicarea acestei plante”, se arată în proiectul adoptat de Camera 
Deputaţilor în 7 februarie. 
Nerespectarea prevederilor impuse constituie contravenţie şi se sancţionează cu avertisment. 
„Constituie contravenţie nerespectarea prevederilor din avertisment de către proprietarii sau deţinătorii de 
terenuri, beneficiarii lucrărilor de construcţii, administratorii drumurilor publice, căilor ferate, cursurilor de apă, 
lacurilor, sistemelor de irigaţii şi ai bazinelor piscicole care nu se conformează prevederilor din avertisment şi se 
sancţionează cu amendă de 750 de lei la 5000 de lei, pentru persoanele fizice şi cu amendă de la 5000 de lei la 
20.000 de lei pentru persoanele juridice”, potrivt sursei citate. 
Verificarea şi constatarea nerespectării prevederilor legii, precum şi aplicarea sancţiunii se fac de către o comisie 
mixtă, construită prin ordin al prefectului, formată din specialişti desemnaţi din cadrul direcţiilor pentru 
agricultură judeţene, respectiv a municipului Bucureşti, comisariatelor judeţene ale gărzii naţionale de mediu, 
direcţiilor judeţene de sănătate publică şi autorităţii publice locale pe a cărei rază teritorială se face controlul. 
Polenul acestei plante provoacă alergii severe. Ambrozia a fost declarată de către expertii Comisiei Europene o 
„specie periculoasă pentru sănatate”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Sorina Pintea: Plângere penală împotriva celor care au distribuit informaţii privind ineficienţa vaccinurilor 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, miercuri, că instituţia pe care o conduce intenţionează să depună 
plângere penală împotriva celor care au promovat şi distribuit informaţii potrivit cărora vaccinurile ar fi ineficiente 
şi riscante. 
"Ministerul Sănătăţii intenţionează, în cursul zilei de mâine, să depună o plângere penală faţă de cei care au 
promovat şi distribuit asemenea afişe în spaţiul public, pe reţelele de socializare şi în cutiile poştale ale locuitorilor 
din diverse oraşe. Deocamdată acesta este demersul nostru, dar, pe de altă parte, dorim şi să ne informăm să 
vedem ce s-a întâmplat cine este în spatele acestei acţiuni, acţiune de care ne delimităm categoric şi pe care o 
respingem categoric", a declarat Pintea, pentru AGERPRES. 
Vaccinurile utilizate în România sunt sigure şi eficace, fiind verificate după cele mai înalte standarde de calitate 
existente în lume, a precizat miercuri Ministerul Sănătăţii, într-un comunicat de presă. 
"Ministerul Sănătăţii se delimitează ferm de campania de dezinformare şi manipulare referitoare la ineficienţa şi 
riscurile vaccinării, apărută în spaţiul public, pe reţelele de socializare sau prin materiale tipărite, distribuite în 
zone aglomerate sau în cutiile poştale", afirmă sursa citată. 
Potrivit MS, "autorii campaniei iniţiate împotriva vaccinării utilizează fără aprobarea Ministerului Sănătăţii sau al 
partenerilor săi identitatea vizuală a campaniei precum însemnele oficiale ale instituţiilor partenere, iar 
materialele conţin informaţii false care pot induce în eroare părinţii şi pot pune în pericol sănătatea populaţiei".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă - vizită în Spania 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă se va afla, joi, în Spania, unde va avea o întrevedere cu omologul său spaniol, Pedro 
Sanchez, şi va fi primită de regele Felipe al VI-lea. 
Premierul Dăncilă a făcut anunţul miercuri, la începutul şedinţei de Guvern. 
"Mă voi afla mâine (n.r. - joi) într-o vizită de lucru în Spania, unde voi avea o întrevedere cu omologul meu spaniol 
şi voi fi primită de regele Spaniei", a declarat miercuri Dăncilă. 
Şefa Executivului va fi însoţită în Spania de vicepremierul Paul Stănescu, ministru al Dezvoltării Regionale şi 
Administraţiei Publice, dar şi de miniştrii Teodor Meleşcanu (Afaceri Externe), Mihai Fifor (Apărare), Ştefan Oprea 
(Mediul de Afaceri) şi Rovana Plumb (Fonduri Europene). 
"Cu prilejul acestei vizite, vom discuta aspecte ce ţin de cooperarea în plan european dintre România şi Spania, 
aprofundarea relaţiilor bilaterale în domeniul economic, al apărării, administraţiei publice, absorbţiei fondurilor 
europene. Un alt subiect de interes comun îl reprezintă (...) aprofundarea cooperării în plan european, în 
perspectiva preluării şi exercitării de către România a preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene", a afirmat 
premierul.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Declarație simbolică în Parlamentul European. Românii din zonele istorice au semnat o declarație de unire în 
vechile granițe 
Românii din zonele istorice au semnat miercuri în Parlamentul European o declarație de unire în vechile granițe 
ale României Mari. Este și scopul pentru care luptă cu autoritățile și cu bisericile țărilor în care trăiesc. 
Românii din Ucraina s-au plâns în Parlamentul European că drepturile le sunt încălcate din ce în ce mai mult, iar 
copiii lor vor ajunge sa nu mai poată învăța deloc în limba română. 
În Valea Timocului, majoritatea românilor au fost asimilați ca sârbi. 
O declarație de unire a fost citită de primarul din Corbi, județul Argeș. 
Declarația de unire a fost votată și semnată de toți participanții la dezbatere. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Reactia lui Melescanu dupa ce guvernarea de la Bucuresti a fost acuzata, de la varful CE, ca vrea sa distruga 
UE 
Ministrul de Externe Teodor Melescanu a reactionat miercuri seara, pe Facebook, la acuzatiile dure ale 
comisarului european pentru buget, Gunther Oettinger, care a pus Romania in randul tarilor care "vor sa 
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slabeasca sau sa distruga proiectul european". 
Replica lui Melescanu este cea cu care ne-au obisnuit liderii si ministrii PSD-ALDE, aceea de a-i acuza pe oficialii 
straini ca vorbesc despre Romania fara sa aiba informatii corecte. Ba chiar incearca sa minimizeze rolul pe care un 
comisar european il are, numindu-l pe Oettinger "un functionar european", ale carui opinii nu au "perspectiva de 
ansamblu, istorica". 
"Romania a fost si ramane unul dintre cele mai pro-europene state din Uniunea Europeana, integrarea europeana 
si euro-atlantica fiind un proiect de tara sprijinit de toate fortele politice si de intreaga societate romaneasca. In 
cei mai bine de 10 ani care au trecut de la aderarea la Uniunea Europeana, Romania a dovedit entuziasm si un 
sprijin continuu si neechivoc pentru o Uniune puternica, stabila si prospera. 
Asiguram partenerii nostri europeni ca aceasta pozitie a Romaniei nu s-a schimbat si ca suntem pregatiti pentru a 
prelua Presedintia Consiliului Uniunii Europene ferm constienti de responsabilitatea pe care o avem si dornici sa 
demonstram ca Europa poate fi si mai puternica decat este astazi. 
Ne exprimam regretul ca un membru al executivului european cu atata experienta, precum domnul Gunther 
Oettinger, face declaratii fara o acoperire bazata pe realitate. Ii reamintim domnului Oettinger ca nu este 
normal ca un comisar european sa acuze state membre ale UE fara o documentare prealabila 
serioasa. Afirmatiile publice facute de domnul comisar Oettinger promoveaza linii de discurs care contravin 
atitudinii constructive si echilibrate pe care ar trebui sa o aiba un comisar european in raport cu un stat membru 
cu drepturi depline. 
Dincolo de opiniile lipsite de o perspectiva de ansamblu, istorica, ale unui functionar european, Romania 
ramane atasata valorilor si dezvoltarii organizatiei in care este membru cu drepturi depline si egale", e mesajul 
postat de ministrul roman de Externe. 
Comisarul european pentru Buget, Gunther Oettinger, a avertizat ca proiectul UE este in "pericol de moarte", 
adaugand ca "unii din interiorul Europei vor sa slabeasca sau sa distruga" proiectul, printre ei fiind "Romania, 
Polonia, Ungaria si Guvernul Italiei", potrivit Politico.eu. 
"Din punctul meu de vedere, proiectul este in pericol de moarte", a declarat oficialul. 
"Unii din Europa vor sa o slabeasca sau sa o distruga - Polonia, Ungaria, Romania, Guvernul Italiei", a punctat 
Oettinger, un apropiat al cancelarului Angela Merkel. 
(Sursa: ziare.com) 
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